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Kokouksessa tehdyt muutosesitykset ja niiden käsittely kokouksessa.  

Esittäjä ja 
kannattaja 

Esitys Sivunumero Päätös 

1. Talousarvion sitovat tavoitteet, Strategian mittari 
1: Lisätään uusi kohta 
 
TA2025 sitova tavoite: Turvataan kohtuuhintaista 
asuntotuotantoa luovuttamalla enemmän tontteja 
ARA-tuotantoon. 
 
Sitovan tavoitteen mittari: Uusia tontteja luovutetaan 
ARA-tuotantoon vähintään kaksi 
 
Vastuutaho: Kaupunkikehitys 
 

7 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 
 

2. Eeva 
Puromies 

Kohdasta TA 2025 Sitova tavoite strategian tavoite 
mittari 9 Ilmasto- ja ympäristöohjelman 
toimenpiteiden toteutus POISTETAAN kohta ” 
Ohjelmassa omat mittarit” ja korvataan ” kaikki 
toimialat toteuttavat ilmasto- ja ympäristöohjelman 
tavoitteita ja toimenpiteitä” 
 

7 Esitystä ei kannatettu, se raukesi.  

3.  Muutetaan seuraavasti: Asukas- ja palveluviestintää 
kehitettiin vuonna 2024 julkaisemalla 
kokeiluluontoisesti asukaslehti Meidän Porvoo. 
Kokeilua jatketaan vuonna 2025. Jokaiseen 
kotitalouteen jaettava asukaslehti tavoittaa myös ne 
kaupungin asukkaat, joita ei tavoiteta kaupungin 
oman verkkosivuston, paikallisten medioiden tai 
sosiaalisen median kautta. Vuonna 2025 julkaistaan 
yksi asukaslehti. Toisen lehden sijaan kokeillaan 
muita tapoja, joilla voidaan viestiä tehokkaasti 
kaupungin palveluista ja kehityksestä näille 
kohderyhmille. 
 
Määrärahoja pienennetään 20 000 euroa. 

22 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 

4.  Sivu 23, oikeanpuoleisen sarakkeen 
ensimmäisen kappaleen lauseet "Hallintoyksikkö 
vie eteenpäin kieliohjelman valmistelua. Ohjelmassa 
linjataan yhteistyössä luottamushenkilöiden kanssa 
käännöstaso eri kielille" muutetaan muotoon: 

23 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
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Kaupungille valmistellaan uusi kieliohjelma. 
Valmistelua varten perustetaan työryhmä, joka 
koostuu sekä viranhaltijoista että 
luottamushenkilöistä. Uusi ohjelma tuodaan 
päätöksentekoon keväällä 2025." 

5.  Toimitilat, neljäs kappale: Lisätään lause kappaleen 
perään 
 
Tehostetaan toimenpiteitä C-salkun kiinteistöjen 
myymiseksi mahdollisimman nopeasti. 
 

25 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 

6. Eeva 
Puromies 

Oikea palsta, neljäs kappale ”..A- ja B-luokan tiloihin 
ja kiinteistöihin, laskennalliseen kulumiseen ei tarvitse 
täysimääräisesti varautua. LISÄTÄÄN TUON 
LAUSEEN PERÄÄN : C-luokan tiloja ja kiinteistöjä 
ylläpidetään niin,että niiden arvo ei laske . 

s.25 Esitystä ei kannatettu, se raukesi.  

7. Eeva 
Puromies 

Kohtaan Rahoitus ja strategia LISÄYS ”Kaupungin 
kirjanpidossa olevien rahastojen ja sijoitettujen 
varojen tarkoituksenmukaisuutta arvioidaan ja 
sijoitusten seurantaa selkiytetään” 

s.25 
 
 
 

Esitystä ei kannatettu, se raukesi.  

8.  Maapolitiikka, sivun 28 toiseksi viimeinen 
kappale: Lisätään lause kappaleen perään 
 
Tavoitteena on luovuttaa vähintään kaksi uutta tonttia 
Ara-tuotantoon. 
 

28 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 

9. Esitti: 
Eeva 
Puromies 
 

Toinen palsta toinen kappale ”Kaavoituksessa ja 
tontinmyynnissä otetaan huomioon 
kylärakenneohjelma, joka päivitetään välittömästi 
osayleiskaavan valmistuttua. LISÄTÄÄN loppuun 
Nopeutetaan kaavahankkeita, jotka mahdollistavat 
asuntorakentamisen kyliin 

s.29 Ei hyväksytty. Kaupunginhallituksen esitys voitti äänestyksessä 
Eeva Puromiehen esityksen äänin 9–4. 
Annettuja ääniä yhteensä 13 
Äänet vaihtoehdoittain 
Jaa 9 
Ei 4 
Tyhjä 0 
Äänet äänestäjittäin 
Söderberg Johan Ei 
Servin Kevin Ei 
Puromies Eeva Ei 
Uski Nina Ei 
Valasti Matti Jaa 
Välimäki Markku Jaa 
Wiitakorpi Jorma Jaa 
Holmström Johnny Jaa 
Sigfrids Frida Jaa 
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Eskola Vilhelmiina Jaa 
Lund Bodil Jaa 
Ryynänen Sami Jaa 
Blomqvist-Valtonen Elin Jaa 
 
 

10.  Otsikko: Kaupunkisuunnittelu, lisätään loppuun 
kappale:  
 
Toukovuoren asemakaavan 456 muuttaminen 
valtuuston 14.12.2022 päätöksen mukaisesti 
käynnistetään 

30 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 
  

11. Kaupunki-infra, neljäs kappale: Muutetaan lause 
 
”Pysäköintimaksujen tasoon pyritään myös saamaan 
maltillinen korotus, sekä myös pysäköintivirhemaksun 
nostoa esitetään Sisäministeriölle.” 
 
Muotoon: 
 
”Pysäköintivirhemaksun nostoa esitetään 
Sisäasianministeriölle.” 
 

30 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 

 12.   
Lisätään: Varaudutaan osallistumaan Itä-
Uudenmaan ja Porvoonjoen vesien- ja 
ilmansuojeluyhdistys r.y.:n vetämään EU ACWA 
LIFE -hankkeeseen yhdessä muiden Porvoonjoen 
valuma-alueen kuntien kanssa.  

On syytä selvittää kaupungin hulevesien ravinne- ja 
kiintoainekuormitusta ja Porvoonjoen alaosan 
pohjanläheisen veden happitilannetta ja happikadon 
syitä. 

Tätä tehdään joko EU ACWA LIFE -hankkeen kautta 
tai selvitetään mikäli on tarjolla muuta 
hankerahoitusta.  

31 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
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Kaupunki pyrkii tulevina vuosina tehokkaammin 
hyödyntämään tarjolla olevaa EU-rahoitusta 
ympäristöhankkeisiin, kuten kunta-Helmi rahoitusta.  

Ilmansuojelussa jatketaan ilmanlaadun ja 
vaikutusten seurantaa Uudenmaan kuntien 
yhteistyönä. Ilmasto-ohjelmaan sisältyvä tavoite 
lisätä suojeltujen metsien määrää edellyttää 
luontoarvojen inventointia. 

 
13.  Suomenkielinen perusopetus ja lukiokoulutus, 

Toiminnot, palvelut ja prosessit, oikeanpuoleisen 
palstan ensimmäinen kappale: Lisätään lause 
kappaleen loppuun 
 
Tavoitteeksi asetetaan, että aloittavissa 
alakouluryhmissä on maksimissaan 21 oppilasta 
(perustelluista syistä on mahdollisuus +10 % 
joustoon). 
 

36 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 

14. Ruotsinkielinen perusopetus ja lukiokoulutus, 
Toiminnot, palvelut ja prosessit, oikeanpuoleisen 
palstan ensimmäinen kappale: Lisätään lause 
omana kappaleena osion loppuun 
 
Tavoitteeksi asetetaan, että aloittavissa 
alakouluryhmissä on maksimissaan 21 oppilasta 
(perustelluista syistä on mahdollisuus +10 % 
joustoon). 
 

38 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 

 15. Sivu 40, Toiminnot, palvelut ja prosessit lisätään 
kohdan loppuun (ennen henkilöstö) seuraava 
kappale. 
 
Selvitykseen maksuttomasta joukkoliikenteestä 
koululaisille sisällytetään myös varhaiskasvatuksen 
piirissä olevien lasten mahdollisuus maksuttomaan 
joukkoliikenteeseen. Maksuton joukkoliikenne 
mahdollistaisi varhaiskasvatusikäisille lapsille 
enemmän aktiviteettejä.  

39–40  Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
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16. Kevin 
Servin Lisätään vapaa-aikapalveluiden alle, sopivaan 

kohtaan seuraava lause: Vuoden aikana tehdään 
selvitys ja hankesuunnitelma liikennepuiston 
perustamisesta Porvooseen. 

42–45 
Esitystä ei kannatettu, se raukesi.  
 
 

17. Sivu 46-47 Elinkeinot 
Kappaleen: Yritysten sijoittumista Porvooseen 
koordinoidaan edelleen hyvin tiiviissä yhteistyössä 
kaupunkikehityksen toimialan kanssa. Koordinoinnin 
sujumiseksi elinkeinopalvelut ja kaupunkisuunnittelun 
edustajat kokoontuvat säännöllisesti Yritystiimiin 
puitteissa, millä pyritään varmistamaan sopivat 
maankäyttöratkaisut Porvooseen sijoittuville tai 
Porvoossa toimintaansa laajentaville yrityksille.  
jälkeen lisätään seuraavat lauseet 
 
”Elinkeinot-yksikkö käy aktiivista vuoropuhelua ja 
suunnittelee toimenpiteitä yhdessä konserniyhtiöiden 
ja keskeisten sidosryhmien kanssa houkutellakseen 
cleantech-, energia-alan ja muiden vastaavien alojen 
yrityksiä sijoittumaan alueelle. Tämän toiminnan 
tavoitteena on saada teollisuusinvestointeja ja uusia 
työpaikkoja Porvooseen ja koko Itä-Uudellemaalle.” 
 

46–47 Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
 

18. Esitti: 
Frida 
Sigfrids  
Kannatti: 
Markku 
Välimäki 

Sivu 48, toisen kappaleen kohta, joka alkaa 
"Kotoutumispalveluiden talous on riippuvainen" ja 
päättyy kappaleen loppuun. 
 
Muutetaan muotoon: 
 
“Kotoutumispalveluiden talous on riippuvainen 
laskennallisista korvauksista. Kansainvälistä suojelua 
saaneiden henkilöiden määrä kunnassa vaikuttaa 
suoraan maksettaviin korvauksiin ja näin ollen 
kotoutumispalveluiden toimintatuottoihin. 
Kotoutumispalveluiden asiakasmäärä on 
moninkertaistunut toiminnan käynnistymisestä ja sen 
ennustetaan kasvavan myös tulevina vuosina. 
Asiakasmäärien ennustaminen on vaikeaa. Porvoo 
sitoutuu vastaanottamaan 50 kiintiöpakolaista 
vuosittain, muista tulijoista ei tiedetä ennakkoon. 
Pakolaiskiintiö kaksinkertaistetaan vastaamaan 
paremmin maailman poliittista tilannetta, jossa myös 

48 Kaupunginhallitus hyväksyi Frida Sigfridsin esityksen äänin 12–1.  
Annettuja ääniä yhteensä 13 
Äänet vaihtoehdoittain 
Ei 12 
Jaa 1 
Tyhjä 0 
Äänet äänestäjittäin 
Sigfrids Frida Ei 
Wiitakorpi Jorma Ei 
Valasti Matti Ei 
Välimäki Markku Ei 
Söderberg Johan Ei 
Puromies Eeva Ei 
Blomqvist-Valtonen Elin Ei 
Eskola Vilhelmiina Ei 
Holmström Johnny Ei 
Uski Nina Ei 
Lund Bodil Ei 
Ryynänen Sami Ei 
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Porvoon on kannettava vastuunsa. Talousarviossa 
voidaan huomioida ainoastaan kiintiöpakolaisista 
saatavat korvaukset. Ensimmäiset toimintavuodet 
ovat osoittaneet, että kasvu voi olla paljon 
ennustettua suurempi ja sillä on merkittäviä 
vaikutuksia talouden toteumaan. Laskennalliset 
korvaukset on tarkoitettu ohjaukseen ja neuvontaan 
sekä muuhun kotoutumista tukevaan toimintaan.” 

Servin Kevin Jaa 

19. Esitti:  
Frida 
Sigfrids 
Kannatti: 
Markku 
Välimäki 
 
 
 

Henkilöstösuunnitelmaan, Elinvoiman toimialan 
alle lisätään seuraava:  
Elinvoiman toimialalle palkataan uusi 
kotoutumisohjaaja. Ohjaajaa tarvitaan 
kotouttamispalveluihin kiintiöpakolaisten määrän 
kasvaessa 50 henkilöön. 
 
Määrärahavaraus: 
Uudelle kotoutumisohjaajalle varataan määrärahoista 
vuosittain 47 000 euroa. 
 
Tämä ei lisää kaupungin menoja, koska tulopuolelle 
lisätään 87500 euroa kiintiöpakolaisten 
vastaanottamisesta, eli taloudellista vaikutusta ei ole.  

51 Kaupunginhallitus hyväksyi Frida Sigfridsin esityksen äänin 12–1. 
Annettuja ääniä yhteensä 13 
Äänet vaihtoehdoittain 
Ei 12 
Jaa 1 
Tyhjä 0 
Äänet äänestäjittäin 
Blomqvist-Valtonen Elin Ei 
Välimäki Markku Ei 
Wiitakorpi Jorma Ei 
Sigfrids Frida Ei 
Söderberg Johan Ei 
Eskola Vilhelmiina Ei 
Holmström Johnny Ei 
Ryynänen Sami Ei 
Uski Nina Ei 
Valasti Matti Ei 
Puromies Eeva Ei 
Lund Bodil Ei 
Servin Kevin Jaa 

20. Henkilöstösuunnitelma: Linnankosken lukio: Yksi 
kieltenopettajan täyttämättä oleva virka 
muutetaan erityisopettajan viraksi 1.8.2025 
alkaen.  
Talousarvio: Linnankosken lukio 2025 50 000 
euroa (kustannusvaikutus 5 kk vuonna 2025) 
Tulevina vuosina kokonaiskustannusvaikutus n. 
85 000 euroa. Rahoitus tulee valtionosuudesta. 
Selvitys:  Lukion erityisopetuksen lainsäädännön 
uudistuksen myötä on varattu valtion talousarviossa 
2025 kaikkiaan 10 miljoonaa, joka tarkoittaisi 
Porvoolle valtionosuuksina normaalisti noin 1 % eli 
100 000 euroa. Kuitenkin Linnankosken lukio on suuri 
lukio, joten opiskelijakohtaisesti laskettuna vaikutus 
on suurempi eli jopa 250 000 euroa/vuosi 

Henkilöstösuunnitelma 
s. 12 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti. 
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valtionosuutena. Uudistuksen läpivienti vaatii 
lisäresurssia tuon toisen viran perustamiseksi 
1.8.2025 alkaen.  

21. Esitti: 
Kevin 
Servin 
Kannatti: 
Markku 
Välimäki 

Gammelbacka muutetaan muotoon:  
 
"Gammelbackan uuden koulun nykyisen 
suunnitelman mukaiset rakennuskustannukset ovat 
kalliit. 525 henkilölle suunnitellun rakennuksen 
oppilaskohtainen rakentamiskustannus ylittää reilusti 
50 tuhatta euroa, kun se Kevätkummun koulussa jäi 
noin 35 tuhannen euron hintaluokkaan per oppilas. 
  
Esitän, että suunnitelma palautetaan valmisteluun ja 
siitä karsitaan pois 90 oppilaspaikkaa. Nämä 90 
oppilaspaikkaa pidettäisiin edelleen Hamarin 
koulussa, joka on hyväkuntoinen ja moitteettomasti 
toimiva koulurakennus. Tällä tavoin varmistettaisiin 
myös se, että Gammelbackan uuden 
koulurakennuksen tontille mahtuvat suosituksen 
mukaiset ulkotilat, eli vähintään 20 neliötä per oppilas. 
  
Vähentämällä 90 oppilaspaikkaa säästettäisiin noin 
viisi miljoonaa euroa rakennuskustannuksissa. 
Rakennussuunnitelma pitäisi käydä myös muilta osin 
läpi, sillä realistinen hinta-arvio hankkeelle olisi noin 
20 miljoonaa euroa." 
 

 Ei hyväksytty. Kaupunginhallituksen esitys voitti äänestyksessä 
Kevin Servinin esityksen äänin 9–2 (2 tyhjää). 
Annettuja ääniä yhteensä 13 
Äänet vaihtoehdoittain 
Jaa 9 
Ei 2 
Tyhjä 2 
Äänet äänestäjittäin 
Uski Nina Ei 
Servin Kevin Ei 
Blomqvist-Valtonen Elin Jaa 
Sigfrids Frida Jaa 
Holmström Johnny Jaa 
Wiitakorpi Jorma Jaa 
Söderberg Johan Jaa 
Valasti Matti Jaa 
Lund Bodil Jaa 
Ryynänen Sami Jaa 
Eskola Vilhelmiina Jaa 
Puromies Eeva Tyhjä 
Välimäki Markku Tyhjä 
 

 

Johan Söderberg jätti seuraavan pöytäkirjamerkinnän: Kaupungin tulee sopeuttaa investointimenot kestävälle tasolle (maksimissaan 100 M€ / 4 vuotta) viimeistään 
alkuvuodesta 2025 talousarviomuutoksena. 

 

     


